國立中興大學學生輔導委員會組織章程

National Chung Hsing University Student Counseling Committee Organization Regulations

中華民國 99 年 4 月 14 日 351 次行政會議修正通過Passed in the 351st Administrative Meeting on April 14, 2010中華民國 100 年 5 月 11 日 362 次行政會議修正通過Revised and passed in the 362nd Administrative Meeting on May 11, 2011中華民國 100 年 9 月 7 日 364 次行政會議修正通過Revised and passed in the 364th Administrative Meeting on September 7, 2011中華民國 103 年 9 月 10 日 387 次行政會議修正通過(第 2、3 條)Revised and passed in the 387th Administrative Meeting on September 10, 2014 (Articles 2 and 3)中華民國 105 年 9 月 7 日 401 次行政會議修正通過(第 2、7 條)Revised and passed in the 401st Administrative Meeting on September 7, 2016 (Articles 2 and 7)中華民國 106 年 10 月 18 日 410 次行政會議修正通過(第 2 條)Revised and passed in the 410th Administrative Meeting on October 18, 2017 (Article 2)中華民國 107 年 3 月 7 日 413 次行政會議修正通過(第 2 條)

Revised and passed in the 413th Administrative Meeting on March 7, 2018 (Article 2)

中華民國 109 年 6 月 10 日 433 次行政會議修正通過(第 2 條)

Revised and passed in the 433rd Administrative Meeting on June 10, 2020 (Article 2) 中華民國 114 年 5 月 7 日 471 次行政會議修正通過(第 2 條)

Revised and passed in the 471st Administrative Meeting on May 7, 2025 (Article 2)

- 第一條 本校為維護與增進學生心理健康及協助學生生活、學業及就業,以提升本校輔 導效能,特設立學生輔導委員會(以下簡稱本委員會)。
- Article 1 To maintain and enhance students' mental health and to assist with students' life, academics, and employment, thereby improving the University's counseling effectiveness, the Student Counseling Committee (hereinafter referred to as "the Committee") is hereby established.
- 第二條 本委員會置委員十七名名,主任委員由校長兼任之;其餘委員為學務長、教務長、研發長、總務長、國際事務長、學生安全輔導室主任、健康及諮商中心主任、生涯發展中心主任、生活輔導組組長、學生代表一人為當然委員,餘由校長聘請專任教師(含優良導師)四名及校內專業輔導人員或具輔導理念職員工二名擔任之。

前項聘任委員聘期兩年,任滿得續聘之。若專任教師休假、退休等情事,應主動以書面方式通知健康及諮商中心,並經校長核可後另聘之。<u>任一性別委員不</u>得少於委員總額三分之一。

Article 2 The Committee shall consist of 17 members, with the University President serving as the chairperson. The other members include the Vice Presidents of Student Affairs, Academic Affairs, Research and Development, General Affairs, International Affairs, the Director of the Student Safety Counseling Office, the Director of the Health and Counseling Center, the Director of the Career Development Center, the Head of the Life Guidance Section, student representatives as an ex officio member. The principal will hire four full-time teachers (including outstanding mentors) and two professional counselors or staff with counseling competence in the school to take up

the position.

The aforementioned appointed members shall serve a two-year term and may be reappointed upon completion of their term. Full-time faculty members, who take a leave of absence, retire, or encounter similar circumstances, shall proactively notify the Health and Counseling Center in writing, and a replacement will be appointed upon approval by the President. The number of either gender shall not be less than one-third of the total number of members.

- 第三條 本委員會副主任委員由學務長兼任之;執行秘書由健康及諮商中心主任兼任之。
- Article 3 The Vice Chairperson of the Committee shall be the Vice President of Student Affairs; the Executive Secretary shall be the Director of the Health and Counseling Center.
- 第四條 本委員會職掌下列事項:
 - 一、 輔導政策與制定。
 - 二、 輔導計畫與執行。
 - 三、 輔導進度與考核。
 - 四、優良導師之評選。
 - 五、 相關輔導之事項。
- Article 4 The responsibilities of the Committee are as follows:
 - (1) Counseling policy formulation.
 - (2) Counseling plan development and implementation.
 - (3) Counseling progress and assessment.
 - (4) Selection of outstanding mentors.
 - (5) Related counseling matters.
- 第五條 本委員會會議每學年至少召開一次,開會時得邀請有關人員列席。
- Article 5 The Committee shall convene at least once every academic year, and relevant personnel may be invited to attend the meetings.
- 第六條 主任委員召集並主持會議,督導輔導計畫,執行秘書協助主任委員處理有關業務。
- Article 6 The Chairperson shall convene and preside over the meetings, oversee counseling plans, and the Executive Secretary shall assist the Chairperson with related affairs.
- 第七條 本章程經行政會議通過後實施,修正時亦同。
- Article 7 These regulations shall be implemented following approval by the administrative meeting, and any amendments thereto shall be subject to the same process.